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Voorwoord 
Weet u wat een van mijn belangrijkste overwegingen is geweest om een 
actieve rol in de vereniging te willen spelen? Ik wil heel graag zoveel mogelijk 
mensen besmetten met het natuurvirus. Je hoeft er helemaal niet alle verstand 
van te hebben, als je de schoonheid maar leert zien en waarderen. 
Het is mijn missie in het leven. Je kunt het serieus navragen, maar op mijn 
werk zuchten collega’s regelmatig wanneer ik weer eens op een van mijn 
stokpaardjes stap en wild om mij heen galoppeer.  
 
Dan heb ik het weer over de tegelsteppes in tuinen, de plastic grasmatten, de slakkenkorrels, de netjes van 
vetbolletjes, de foute onderhoudskeuzes van gemeenten, de mannen met afschuwelijke bladblazers, de 
mierenlokdoosjes in de buitenruimte, het rattengif langs grote gebouwen, de te netjes aangeharkte tuinen, de 
mega-verlichting in tuinen en ga zo maar door. Ik heb maar een half woord nodig in een gezellig gesprek en ik 
kaap het hele onderwerp. Ik kan het niet laten.  
 
Op deze manier maak ik natuurlijk weinig vrienden. Dus nog veel vaker praat ik over de mooie ontmoetingen in 
de natuur. Eigenlijk is er in elk gesprek over welk onderwerp dan ook wel een haakje te vinden om iets te vertellen 
over de natuur.  
Wordt er gepraat over sport? Dan word ik direct enthousiast en vertel ik over de nieuwe sportschool in Rhoon 
Noord waar ik drie keer in de week probeer actief te zijn. Maar wat ik daar doe is van geen belang. Wat ik daar 
zie wel! Voorjaar, zomer en najaar zie ik in de vroege uurtjes eigenlijk altijd een paar reeën. En vorige week werd 
ik al lopend op de loopband verrast door een ijsvogeltje. Die prachtige azuurblauwe flits vergeet je nooit meer. 
Mijn collega’s houd ik altijd voor dat een ijsvogeltje zien een week geluk betekent. En dat gelooft inmiddels 
iedereen. Een oranjetipje in het voorjaar heeft overigens hetzelfde effect. Geloof mij.  
 
Vandaag viel ik midden in een gesprek van twee collega’s. Geen idee waar het over ging, maar ik ving het woord 
‘notenkraker’ op. “Wat zei je nu? Notenkraker? Bedoel je die vogel?” Verwarring alom. Heel even ging het over 
dat apparaat waar je noten mee vermorzeld. Er was één collega die mijn opmerking had gehoord en vroeg: een 
vogel? En dus zag ik mijn kans weer schoon om het gesprek te draaien naar alweer een prachtige vogelsoort.  
Dan vertel ik over mijn enige waarneming in Nederland en dat hij in ons landje niet thuishoort en dus toen heel 
bijzonder was. Direct is er dan wel een collega die mijn Notenkraker even googelt. Enfin binnen vijf minuten kent 
iedereen de Notenkraker, weet hoe hij er uit ziet en is hij vergeleken met de Spreeuw en de Gaai.  
 
De kerstdagen staan voor de deur. Waarschijnlijk gaat u, net als ik, op bezoek bij familie, fijne kennissen of buren. 
U gaat vast en zeker heel wat gesprekken voeren. Probeert u het ook eens en vindt dat haakje. Gewoon een 
gesprek kapen. Niet om te zeuren, maar om al uw enthousiasme voor de natuur over te brengen. Samen krijgen 
we dit virus wel aan de man/vrouw.  
 
Ik wens u in elk geval vast hele fijne dagen en een prachtige jaarwisseling dat het begin mag worden van een 
mooi nieuwjaar voor u, uw naasten en de natuur! 
 
 
 

Wie heeft de meest succesvolle verleidingstruc? 
 
In april hebben we uitgebreid stil gestaan bij de aanwezigheid van loslopende honden in de Grienden. Elke 
hondenbezitter begrijpt dat je honden niet los moet laten lopen in een natuurgebied. Toch gebeurt het. In het 
broedseizoen en daarbuiten. Ik deed in de vorige RG&P een oproep om toch te proberen met de hondenbezitter 
in gesprek te gaan.  
 
Op een korte avondwandeling door de grienden stond ik dit najaar op een bruggetje uiterst geconcentreerd te 
turen naar riet waar ik geluid vandaan had gehoord. Ik hoopte natuurlijk op een bever. Maar de rust werd plots 
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verstoord door twee snuffelende zwart-witte bordercollies aan mijn benen. Het bazinnetje volgde op gepaste 
afstand, zal ik maar zeggen. Ze groette uiterst vriendelijk en ik was zo overrompeld dat het mij niet lukte haar aan 
te spreken. Maar ik stond daar flink te stomen. En mijn moment in de natuur was weg.  
 
Samen met de boswachter van Staatsbosbeheer hebben we in ons tweejaarlijks overleg zitten sparren of we hier 
iets aan kunnen doen. Want uiteindelijk willen we honden de toegang tot de grienden niet ontzeggen, maar moet 
er toch ook echt iets veranderen. We zijn op zoek naar een leuke ludieke actie om hondenbezitters op een prettige 
manier te wijzen op de regels. Wie van de lezers heeft een leuke verleidingstruc? Denk mee en stuur je idee naar 
voorzitter@carnissegrienden.nl Het leukste idee, dat ook uitvoerbaar is, willen we ook echt uitvoeren! 

Red.: Het kost je een boete van € 100 voor een loslopende hond waar dat niet mag en € 500 als gezien wordt dat 
de hond een dier opjaagt.  

 

Verslag Fietsexcursie naar De Staart, op 26 augustus 2023 

Wat voor heel veel mensen in de regio heel vervelend was, hebben wij 
gebruikt om een leuke fietsexcursie naar de Staart te organiseren. 
Vanwege de sluiting van de Heinenoordtunnel waren de pontjes in de 
regio gratis en dat kwam ons goed uit. 
De Staart is een gebied aan de overkant van de Oude Maas, ooit een 
buitendijks grasgors met kruidenrijke graslanden, dat meermaals onder 
water liep in de herfst en de winter. Het gebied is in 2003 gerealiseerd 
als compensatie voor het naastgelegen industriegebied De Bosschen. 
Tot die tijd werden er aardappels en suikerbieten geteeld. Het beheer 
van het gebied is nu gericht op een zo natuurlijk mogelijke ontwikkeling 
met zo min mogelijk menselijk ingrijpen. De runderen en de paarden zijn 
daarom de ideale vormgevers van het gebied. 
 
Op zaterdag 26 augustus hebben wij met twee groepen deelnemers het 
gebied bezocht. De ochtendgroep bestond uit 14 deelnemers en het was 
best spannend of we allemaal tegelijk op de pont konden. Maar dat was 
gelukkig geen probleem. Voor de middaggroep was dat iets minder 
spannend met vijf personen. 
 
Alles is prima verlopen, wij zijn op de fiets naar het bezoekerscentrum 
Klein Profijt gereden en daar startte de wandelexcursie. Geen van de 
deelnemers was eerder in het gebied geweest, dus de verrassing was 
des te groter. Want het is echt de moeite waard om daar te struinen door 
de ruige vegetatie met mooie uitzichten over de rivier. Vooral in de natte delen vlak langs de rivier vinden we veel 
bloeiende planten, zoals witte waterkers, heelblaadjes, kattenstaart, watermunt en blauw glidkruid. 
 
Op de hoger gelegen oever vinden we heel veel Jacobskruiskruid, dat in het voorjaar door de rupsen van de sint 
jacobsvlinder wordt gegeten, maar ook veel braamstruiken, guldenroede. Ook de zeldzame kruidvlier groeit daar 
massaal en stond voor de tweede keer in bloei, met grote witte schermbloemen. De bessen zien er smakelijk uit, 
maar vooral niet eten hoor!. Ze zijn erg giftig, dit in tegenstelling tot die van de gewone vlier, die daar ook veel 
voorkomt. 
 
Vooral in het begin van de tocht stond veel brandnetel. De brandnetel is niet erg geliefd bij mensen met  een tuin, 
maar het is een geweldige waardplant voor allerlei vlinders, zoals dagpauwoog, atalanta, kleine vos, landkaartje, 
distelvlinder en gehakkelde aurelia. Helaas zagen wij alleen maar koolwitjes, een paar hooibeestjes en slechts 
één atalanta. We hebben genoten van het uitzicht vanaf de uitkijktoren. De ontmoeting met de hooglanders was 
ook grappig, zij hielden ons in de gaten vanachter de omgevallen bomen, alleen een jong liet zich helemaal zien, 
zijn vacht zat vol met zaaddozen van de grote klit. 
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We hebben nog even stilgestaan bij een mooie koeienvlaai. Deze poep is zeer waardevol voor insecten en vogels 
want deze runderen krijgen geen antibiotica, groeihormonen of antiwormenmiddelen. We zagen de gaatjes in de 
vlaai zitten, waar de strontvliegen hun eitjes hadden gelegd. 
 
Fantastisch om daar te wandelen. Zo dicht bij de grote stad zijn er pareltjes als de Staart, waar je even kan 
genieten van een natuurlijke ruigte. Na afloop hebben we ook het bezoekerscentrum bezocht en is iedereen 
daarna op eigen gelegenheid weer terug naar Rhoon gefietst. 
Wij hebben met veel plezier de rondleidingen gedaan. 
 
Mirjam de Neef en Netty Wermeester 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Verslag van de excursie naar het Eiland van Brienenoord op 8 oktober 202 
Op zondagmiddag verzamelen we bij de nieuwe brug over het Zuiddiepje. De oude brug die gebruikt werd voor 
de werkzaamheden aan de tunnelelementen van de metro is kortgeleden vervangen. Aan de oostkant van het 
eiland is een tweede brug gemaakt die uitkomt bij het Park van de Zeven Heuvels. Hierdoor maakt het eiland deel 
uit van het “Rondje Stadionpark”, een recreatieve route van ruim vijf km. die langs de mooiste plekken van het 
Stadionpark loopt.  
 
Met de luxe van twee gidsen, Petra en Tineke, komen we veel te weten over wat er allemaal op het eiland leeft 
en te zien is. Langs de oevers is de afgelopen jaren tijdens een grondige opknapbeurt veel grond weggegraven, 
waardoor natuurvriendelijke oevers en getijdennatuur ontstonden. Op deze oevers leven bijzondere planten en 
dieren die houden van het verschil tussen eb en vloed en van het brakke water. Bijna alle grond is na het afgraven 
hergebruikt, bijvoorbeeld om tussen de strekdammen aan de oostpunt het water minder diep te maken. Eb en 
vloed hebben vrij spel op de oevers, waar het getijde verschil gemiddeld anderhalve meter bedraagt en soms wel 
twee meter. Door de aanpassingen heeft de spindotterboem, die in het voorjaar ook volop te zien is in de Rhoonse 
grienden, een kans gekregen om zich hier te vestigen. 
 
Er zijn nieuwe uitkijkpunten gemaakt en er is een recreatievlonder in het voormalige bouwdok aangelegd. Op het 
eiland is van alles te vinden: bos, grasvlakten, vlond ers, een speelplek, een boomgaard. Ook is er al 75 jaar een 
volkstuinencomplex gevestigd, met mooie plekjes verscholen in het groen. Er is zoveel belangstelling voor een 
plaats in het complex dat er een inschrijfstop is ingesteld. 
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In de tweede wereldoorlog zijn alle bomen gekapt, deels door de 
Duitsers, deels door de bewoners van Rotterdam om daarmee bij 
gebrek aan kolen hun huizen te verwarmen. Onder de 
Brienenoordbrug passeren we een slingerende geul die de punt 
aan de oostkant van het eiland in tweeën deelt. Door de 
getijdewerking stroomt het water hier met een behoorlijke snelheid 
doorheen. Een andere aantrekkelijke plek is de paddenpoel. Sinds 
de “verbouwing” van het eiland huizen de kikkers en padden in een 
nieuwe poel, die inmiddels alweer omzoomd is met planten en waar 
de bewoners het weer goed naar hun zin blijken te hebben. 
Onderweg is ook het werk van de bever te zien, aangeknaagde en 
omgevallen bomen. De andere gebruikers van het eiland, de 
Schotse hooglanders, laten zich vandaag niet zien. 
 
Tot 2016 hebben midden op het eiland de clubhuizen De Arend en 
De Zeemeeuw gestaan ten behoeve van de jeugd van 
IJsselmonde. Deze behuizing is afgebroken en van alle bruikbare 
materialen is een nieuw pand gebouwd, “De Buitenplaats”. Het is 
nu een creatieve doe- maak- en speelplek voor alle leeftijden, waar 
je in het weekend iets kunt eten en drinken. 
 
Na ruim twee uur besluiten we de wandeling door dit mooie stukje 
natuurgebied in de Nieuwe Maas. De gidsen en enkele deelnemers 
genieten nog even na in de zon bij de Buitenplaats. 

 
Connie 
 

 
In memoriam Daan van Zanten 
 
Op 2 oktober is oud-penningmeester en erelid Daan van Zanten overleden. 
 
Daan kwam in 2005 het bestuur als penningmeester versterken met zijn brede kennis van financiën. Deze functie 
heeft hij met groot enthousiasme bekleed tot zijn aftreden op de ALV van 2019 toen Frans Somers het van hem 
overnam. 
Daan had een groot inzicht in hoe de financiën moesten worden beheerd. Onder zijn toezicht is de vereniging 
financieel sterk gebleven en kan tot op de dag van vandaag de contributie gehandhaafd blijven op € 10,00 terwijl 
er steeds ruimte is om bijna elke maand voor de leden een gratis activiteit te organiseren. Wetende dat bij de 
oprichting van de vereniging, dit jaar 51 jaar geleden, een bijdrage van FL. 15,00 werd gevraagd, een mooie 
prestatie. 
 
Daan heeft zich in die periode onder andere verdiept in de voors en vooral  tegens van 
het plaatsen van windmolens, in onder andere in het stiltegebied langs de Oude Maas, 
en het effect op de omgeving ervan. Dat heeft geresulteerd in het niet-plaatsen van de 
turbines in dit gebied. 
 
Ook zijn bijdrage aan de jarenlange strijd om de polders van Albrandswaard te behouden, 
heeft geleid tot wat nu een gebied is waar natuur, landbouw en recreatie samengaan. 
Daan zijn voortreffelijke opstelling van belangrijke visies in deze en andere zaken, en daarbij zijn advies aan de 
andere bestuursleden, heeft de vereniging een groot aanzien en invloed gegeven bij diverse overheidsinstanties. 
 
Zo heeft de visie van De Carnisse Grienden ertoe geleid dat de vereniging in 2014 werd uitgenodigd voor een 
gesprek met oud-minister Veerman voor wat betreft het behoud van de polders van het Buijtenland van Rhoon in 
hun unieke setting. Een en ander heeft ertoe bijgedragen tot wat de polders nu zijn. Ook zijn kritische blik over het 
behoud van de zoetwater getijdengebieden langs de Oude Maas en de sanering van de Stort, heeft goede 
resultaten opgeleverd. 
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Nadat voorzitter Henk Zuidam vanwege een hersenbloeding niet meer in staat was om zijn functie te bekleden, 
heeft Daan, samen met Elma, in de periode tussen 2014 tot 2016 de vereniging draaiende gehouden in een zeer 
roerige tijd voor de vereniging. In eerste instantie in de hoop dat Henk zijn plaats weer in kon nemen, maar toen 
dat niet meer mogelijk bleek, heeft Daan het voorzittersstokje in 2016 kunnen overdragen aan Leo Heezen. 
Maar ook op “kleinere” dingen heeft Daan zijn stempel gedrukt. Zo was Daan altijd te vinden bij presentaties waar 
de vereniging aan deel nam en heeft hij veel gedaan aan de schoonmaakacties van de grienden. Van Daan heb 
ik heel veel van geleerd en ik heb altijd fijn met hem samengewerkt. Samen hebben we heel wat bijeenkomsten 
bezocht van allerlei aard die belangrijk waren voor de vereniging. Daan was daar altijd onvermoeibaar in. 
 
Daan was een heel aimabel en intelligent persoon die ik als persoonlijke vriend heb gewaardeerd en zeker ga  
missen. 
 
Onze gedachten gaan uit naar Joke en naar haar familie. Wij wensen hen heel veel troost en sterkte toe in deze 
voor hen zo moeilijke periode. 
 
ELMA 
 
 
 

Egeltelling 2023 
 
Op 16 en 17 september van dit jaar vond de jaarlijkse landelijke egeltelling plaats en natuurlijk heb ik meegedaan. 
Deels omdat ik zelf regelmatig bezoek krijg van egels en deels omdat ik nieuwsgierig ben naar hoe het nu met de 
egels eigenlijk gaat.  
 
Ik heb regelmatig nogal wat egels die mijn tuin komen bezoeken. Het is zelfs zo dat ik soms over drie egels tegelijk 
moet stappen, omdat ze zo aan mij gewend zijn, dat ze niet eens meer voor me weglopen. 
Elke avond zet ik een schaaltje met speciaal egelvoer en gedroogde meelwormen klaar waar dankbaar gebruik 
van wordt gemaakt. Dat  geeft af en toe heibel als een van de beesten zich het recht toe eigent om midden in het 
schaaltje te gaan zitten om zoveel mogelijk eten naar binnen te werken, waar de anderen het dan natuurlijk niet 
mee eens zijn. Dat geruzie kan soms zomaar een uur aanhouden met een hoop gesis en geblaas. 
 
Ook heb ik een prachtig mooi egelhuis getimmerd, voorzien van alle gemakken voor het egelvolk. Afgelopen winter 
is er in de koude periode wel bezoek geweest, dat was aan het hooi te zien, maar een winterslaap heeft het nog 
niet opgeleverd en de verwachte egeljongen heb ik tot nu toe niet zien geboren worden. Maar ik blijf hoop houden 
en als we toch nog eens strenge vorst krijgen, hebben “mijn egels” in ieder geval een beschutte plek. 
 
Betekent het dat het goed gaat met de egel? Nou eigenlijk niet. In tien jaar tijd is de populatie met meer dan 50% 
afgenomen; het schommelt een beetje van jaar tot jaar. Belangrijke oorzaken zijn onder meer het verdwijnen van 
de leefgebieden en de verstedelijking. Maar ook het jaarlijkse aantal verkeersslachtoffers van zo’n 135.000 helpt 
niet mee. Ook al hebben egels meer dan 7000 stekels, tegen auto’s zijn deze niet bestand. Egels vallen niet alleen 
ten offer op wegen en straten. Ook schuttingen blokkeren de natuurlijke looproute van de egel waardoor ze 
gedwongen zijn over (de ogenschijnlijk stille) straat hun weg te vervolgen met alle risico’s van dien. Dat kan 
opgelost worden door een gat aan de onderkant van de schutting te maken, groot genoeg voor een egeldoorgang. 
 
En heeft u er wel eens aan gedacht dat uw robotgrasmaaier egels ernstig kunnen verwonden? Egels verdrinken 
nogal eens in vijvers als ze proberen eruit te drinken. Zelf heb ik een vijver in de tuin, maar ik heb rondom ondiepten 
gemaakt waardoor egels (en ook andere dieren) er gemakkelijk uit kunnen komen, mochten ze erin terecht komen. 
Egels zijn niet alleen leuk om in je tuin te hebben, maar ze hebben ook een groot aandeel in het bestrijden van 
onder andere slakken. Ze kunnen per nacht zomaar zo’n 40 stuks naar binnen werken dus ze beschermen op die 
manier ook uw zo geliefde planten. 
 
De tellingen voor 2023 geven naar mijn idee geen grandioze cijfers, maar het aantal deelnemers aan de telling is 
flink gestegen en zijn er in iedere provincie meer tegels geteld. 
Veel vergelijk met voorgaande jaren heb ik niet, maar onderstaande afbeeldingen laten het een verschil zien 
tussen 2023 ( eerste afbeelding) en 2022.  Dus of het goed gaat met de egel? Oordeelt u zelf maar. 
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Rhoonse Stort 2023 – nulmeting flora en fauna  
 
In 2019 is ’t Rhoonse Stort afgedekt met een nieuwe grondlaag van ongeveer één meter, afkomstig uit de 
Zegenpolder. Vervolgens is het ingezaaid met een standaard grasmengsel met witte klaver en een aantal jaren 
gemaaid. Het horizontale deel van ’t Rhoonse Stort is in de winter van 2022-2023 definitief ingericht met onder 
andere takkenrillen en de aanplant van struiken. Op 6 mei, 19 juli en 13 augustus 2023 is de flora op het gehele 
terrein geïnventariseerd, waarmee de uitgangssituatie (nulmeting) is vastgelegd. Daarnaast zijn waarnemingen 
van insecten vastgelegd. Dit heeft als doel de langjarige ontwikkeling van de flora en fauna te kunnen volgen.  
De struiken zijn in cirkels aangeplant. De voorzomer van 2023 verliep zeer droog, maar de uitval van struiken viel 
uiteindelijk mee. Vooral onder Gelderse roos is veel uitgevallen, maar hondsroos, sleedoorn, meidoorn en 
veldesdoorn zijn in augustus goed aangeslagen. Langs de aangeplante struiken is maaisel, afkomstig van de 
naastgelegen Schenkeldijk, opgebracht. Dit is uitsluitend gedaan op de oostelijke helft van ‘t Stort. In 2023 was 
daar nog niets van terug te zien.  
 
Verspreid over ’t Stort zijn een handvol maaiselhopen geplaatst. In 2023 bestond de vegetatie hoofdzakelijk uit 
Engels raaigras en ruw beemdgras. Daartussen stond veelvuldig witte klaver. Elk van deze soorten is ingezaaid 
na oplevering in 2019. In totaal zijn er 60 plantensoorten vastgesteld in 2023 (tabel volgende pagina; excl. de 
aangeplante struiken). De meerderheid van de soorten betrof slechts enkele exemplaren. De plantensoorten die 
later zijn gevestigd, zijn grotendeels te herleiden tot de Zegenpolder, de bron van de opgebrachte grond. Hiertoe 
behoren onder meer raapzaad, riet, luzerne en cichorei. In 2020 t/m 2022 kwam bijvoorbeeld de kleine leeuwenbek 
verspreid tot ontwikkeling op ‘t Stort, een lokaal tamelijk zeldzame pionierplant, die vermoedelijk afkomstig is van 
enkele zuidelijke percelen in de polder (zie onderstaande afbeeldingen).  
 

2023 
2022 
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Waarnemingen van kleine leeuwenbek Chaenorhinum minus. Links waarnemingen uit de periode 2010 t/m 2020, 
rechts uit 2020 t/m 2023. Na de grondwerkzaamheden zijn geen waarnemingen meer gedaan op de akkers in de 
zuidelijke Zegenpolder, maar wel op ’t Stort waar de akkergrond naartoe is gebracht.  
 
De maaiselhopen vormen een interessant leefgebied voor insecten en 
andere ongewervelden. Dat blijkt ook uit de aanwezigheid van de 
spoorkrekel die nabij zo’n hoop werd aangetroffen. Dit was de eerste 
waarneming voor Albrandswaard en volgt na vestiging in Nederland in 
2010 en de eerste waarneming in de gemeente Rotterdam in 2022 (zie 
verspreidingskaart rechts). De meest talrijke sprinkhanen in het 
grasland zijn spitskopje sp. en ratelaar, beide zijn vrij talrijk en in 
honderdtallen aanwezig. Van bruine sprinkhaan, krasser en grote 
groene sabelsprinkhaan zijn enkele exemplaren waargenomen.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vlinders en bijen zijn nog weinig waargenomen. Enkele hooibeestjes, 
icarusblauwtjes en bruin blauwtjes, alsmede diverse akker-, steen- en 
aardhommels. Op de nestwanden aan het zuidtalud nestelt een aantal 
algemene solitaire bijen zoals grasbij en langkopsmaragdgroefbij. Bijzonder 
was de waarneming van een koolzwarte zandbij, een bedreigde soort die in 
Albrandswaard slechts eenmaal eerder werd gezien (zie verspreidingskaart 
links).  
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Aangetroffen plantensoorten op het horizontale deel van ’t Rhoonse Stort in 2023. Als schaal voor aanwezigheid 
is de Tansley-methode gebruikt, gepresenteerd in aflopende volgorde van abundantie. Alle soorten in de linker 
kolom zijn enigszins veelvoorkomend te noemen.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Contributie 2024 
  
De contributie voor het jaar 2024 blijft wederom gehandhaafd op €10; een hogere bijdrage is van harte welkom.  
  
De leden waarvan wij het e-mailadres hebben, krijgen begin januari 2024 een e-mail met het betalingsverzoek. 
  
De leden waarvan wij geen e-mailadres hebben, krijgen begin januari 2024 een brief met het betalingsverzoek. 
  
De vereniging is erkend als een ANBI (Algemeen Nut Beogende Instelling). Dit betekent dat bijdragen (contributies 
en giften) u fiscale voordelen kunnen opleveren. Alle ANBI-informatie voor onze vereniging staat op onze 
webpagina www.carnissegrienden.nl onder de kop ‘Vereniging - ANBI  Gegevens’. 
  
  
  

Praten over de jacht, nog even geduld…  
 
In de vorige RG&P beloofden we dat het bestuur nog dit jaar iets zou organiseren om met elkaar in gesprek te 
gaan over de jacht. Deze belofte hebben we om meerdere redenen niet kunnen inlossen. Simpel tijdgebrek is er 
één van, maar de controverse van het onderwerp is een andere.  
We dachten even snel een avond te organiseren, maar dit onderwerp leent zich niet voor even snel. De 
aankondiging lijkt wel nieuwe leden te hebben opgeleverd. Misschien toeval, maar voor ons was het een 
bijzondere constatering.   
 
Een gesprek over een onderwerp dat zo beladen is willen we goed voorbereiden. We weten dat meningen uit 
elkaar liggen. We weten dat vooral belangen uit elkaar liggen en we weten dat de interpretatie van allerlei 
onderzoek altijd uit elkaar zal liggen. Daar willen we het dan ook niet over hebben. Dit is de discussie die afgelopen 
voorjaar in de Vlakkenburg al is gevoerd. We willen kiezen voor een insteek die meer past bij een natuurvereniging, 
zoals meer aandacht voor het dier achter het afschot.  

https://protect-au.mimecast.com/s/gO6lCgZoBnID88rYhNSWQa?domain=carnissegrienden.nl
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Even een pas op de plaats dus. Ondertussen vindt er wel een evaluatie plaats over het functioneren van het 
bestaande faunabeheerplatform en het convenant dat indertijd is opgesteld om invulling te geven aan het 
vastgestelde beleid om niet te jagen in de polders van het Buijtenland van Rhoon, tenzij… 
 
Dat het wat ons betreft moet veranderen is zonneklaar. Er is kans dat wij ons hier niet meer mee willen bemoeien, 
omdat onze inbreng tot nu toe nihil is. Over deze ontwikkelingen houden we u vanzelfsprekend op de hoogte.  
 
 

Activiteitenaanbod voor jeugd 
  
Onze vereniging krijgt steeds meer leden. Veel leden is mooi, maar dit heeft langzaam gevolgen voor alles wat 
we organiseren. Excursies op touw zetten voor 400 leden is toch iets anders dan excursies organiseren waar in 
principe 650     mensen gebruik van kunnen maken. Lang niet iedereen is lid geworden van de  natuurvereniging 
voor de uitjes, maar de groep wordt wel groter. En dan is er ook nog een bijzondere groep die aan deur klopt: de 
jeugd.  
  
Zo nu en dan hebben we wel een activiteit voor de jongere leden. Zo was er dit jaar een wandeling die helemaal 
gewijd was aan het vinden van dierensporen en  ebben we deze maand een lampionnenoptocht in de Grienden 
georganiseerd. Er kwam zelfs een verzoek om een kinderverjaardag op te vrolijken met een echte natuur-excursie. 
Helaas ging dit niet door, maar er stond al een gids te trappelen om dit voor zijn rekening te nemen. Waarvoor 
overigens mijn hartelijke dank! 
  
Het bestuur is enthousiast om meer te organiseren voor de jeugd en hen een eigen plek binnen de vereniging te 
geven. Hoe we dat moeten gaan doen weten we nog niet precies. Het is sterk afhankelijk van het aantal vrijwilligers 
dat wil helpen allerlei activiteiten te bedenken en te begeleiden. En natuurlijk van het aantal kinderen dat zich 
aansluit bij onze activiteiten.  
  
Afgelopen zomer heb ik een aantal leuke gesprekken gevoerd met leden die echt heel graag aan de slag willen 
met de jeugd. Daarnaast heeft de gebiedscoöperatie iemand ingehuurd die aan de slag is gegaan met het opzetten 
van een educatief natuurprogramma voor alle basisscholen in Albrandswaard. Dit zie ik maar als een kans om 
onze eigen ideeën van de kant te roeien. We willen de komende weken dan ook verkennen welke bijdrage onze 
vereniging kan leveren.  
  
Hierbij wil ik dan ook een oproep doen aan alle leden: Wie vindt het leuk om mee te denken over een mooi 
activiteitenaanbod voor jeugd van verschillende leeftijden? Op dinsdag 23 januari kunnen we dan in de Kopstoof 
bij elkaar komen om alle    goede ideeën te verzamelen. Vanaf 19.30 uur staat de koffie klaar! Je kunt je opgeven 
door een mail te sturen naar voorzitter@carnissegrienden.nl of mij gewoon te bellen op 06-38245332.  
  
Ik heb er hartstikke veel zin in. Hoe geweldig zou het zijn wanneer wij precies dat zaadje kunnen planten dat 
kinderen helpt hun liefde voor de natuur te ontwikkelen! 
 
 
 

 Impressie Lampionnenwandeling 15 december j.l. 
 
Was leuk in het donker. Je ziet minder, maar je hoort des te 
meer. Vooral de roep van de bosuil en een zwaan die boven 
het Kooigat voorbij vloog kon je goed horen. Zowel jong als 
oud heeft zich vermaakt. En na afloop even napraten met 
chocolademelk en glühwein in De Kopstoof. 
 
Netty  

mailto:voorzitter@carnissegrienden.nl
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Uitnodiging Nieuwjaarsreceptie 2024 
  
Geachte griendenvrienden, 
  
Het bestuur van vereniging De Carnisse Grienden is het een genoegen u van harte uit te nodigen voor de 
nieuwjaarsreceptie 2024. Deze wordt ons clubhuis De Kopstoof gehouden. 
  
Datum  : zaterdag 06 januari 
Tijd  : van 12.00 tot 14.00 
Locatie  : De Kopstoof, het houten gebouw naast de ingang van de jacht- 
                         haven in Rhoon.  
  
Tijdens de nieuwjaarsreceptie wordt u getrakteerd op erwtensoep met stokbrood. 
 
Voorzitter Maret Rombout zal onder andere stilgestaan bij datgene waar de vereniging in het afgelopen jaar mee 
bezig is geweest en wat de speerpunten zijn voor 2024.  
  
Wij hopen u met velen te mogen begroeten. 
  
Met griendelijke groet, 
 
Het bestuur van vereniging De Carnisse Grienden. 
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Leo Heezen stopt als bestuurder van de Gebiedscoöperatie Buijtenland van Rhoon 
 
In het afgelopen voorjaar heeft Leo het voorzitterschap van onze vereniging overgedragen aan Maret Rombout. 
Daarnaast was hij namens DCG ook bestuurslid van de Gebiedscoöperatie Buijtenland van Rhoon. Hij 
vertegenwoordigde hiermee de natuurtak. Deze rol draagt hij nu over aan Jos Bisschops; algemeen directeur van 
Zuid-Hollands Landschap. Dit gaat geheel volgens afspraak.  
 
Het zit zo. In het begin van deze eeuw had de Nederlandse overheid het plan bedacht om de aanleg van 
Maasvlakte II te compenseren door het aanleggen van een zoetwater getijdegebied in enkele polders van Rhoon. 
Dat leidde tot heel veel weerstand bij de bevolking van Albrandswaard en omstreken. Toen dat plan van tafel was 
heeft Leo, samen met anderen, een voortrekkersrol genomen om met een ander plan te komen op basis van een 
door oud-minister Veerman opgesteld advies. Dat heeft geresulteerd in een mooi plan voor natuurinclusieve 
landbouw met natuur- en recreatiedoelstellingen. Uiteindelijk leidde dit tot de oprichting van de Gebiedscoöperatie 
Buijtenland van Rhoon. Leo was een van de ondertekenaars van de oprichtingsacte. 
 
In de statuten is opgenomen dat in de samenstelling van het bestuur portefeuilles zijn belegd voor de belangen 
van Natuur, Recreatie, Cultuurhistorie en Agrarisch. Bij de oprichting van de gebiedscoöperatie is onderling 
afgesproken dat DCG en ZHL om de twee jaar de portefeuille Natuur zouden behartigen. Leo heeft dat de 
afgelopen twee jaar met veel energie en inzet gedaan. Op 13 december is Leo, na de ALV van de 
gebiedscoöperatie, door de voorzitter Gerard Doornbos hartelijk bedankt voor zijn inzet. Inmiddels hebben wij zijn 
vervanger, Jos Bisschop, zo goed mogelijk bijgepraat en maken we afspraken hoe we elkaar op een snelle manier 
op de hoogte kunnen houden van de ontwikkelingen binnen de coöperatie.  
 
Voor Leo breken er nu rustiger tijden aan als het gaat om alle vrijwilligerstaken binnen de vereniging, hoewel hij 
nu alweer druk is met het organiseren van de schoonmaak van de Grienden in 2024. Leo, ook namens ons 
allemaal, heel erg bedankt voor je grote inzet binnen het bestuur van de gebiedscoöperatie én in het 
faunabeheerplatform, waar je altijd probeerde de natuurdoelstellingen in het Buijtenland van Rhoon onder de 
aandacht te houden!  
 

 
Geplande activiteiten: 
 
•  De excursie naar de eendenkooi in Klein Profijt op zaterdag 27 januari a.s. was zo snel volgeboekt, dat besloten 

is deze te herhalen op donderdag 8 februari aanstaande. Voor deze datum kunt u zich nog aanmelden. 
 
•  De fotografie workshop die op 15 oktober 2023 niet kon doorgaan zal in het voorjaar plaatsvinden. Een nieuwe 

datum wordt te zijner tijd nog gecommuniceerd. 
 
•  Algemene Leden Vergadering 24 april in het Lokaal aan de Albrandswaardsedijk 180 te Poortugaal.  

•  Jaarlijkse grienden schoonmaak eind februari. Exacte datum wordt nog bekend gemaakt. 

  

 

Nationale Tuinvogeltelling  

Tel op vrijdag 26, zaterdag 27 of zondag 28 januari één keer een half uur de vogels in uw tuin of op uw balkon.   
  

Vogels tellen in drie gemakkelijke stappen: 
 
✓ Tel op bovenstaande dagen één keer een half uur de vogels in uw tuin of op uw balkon. Vliegen de vogels 

alleen maar over uw tuin? Dan tellen die niet mee. 
 

✓ Noteer alle waarnemingen van een soort in uw tuin of op uw balkon. Maar tel deze waarnemingen niet bij 

elkaar op, want dan loopt u het risico dezelfde vogel dubbel te tellen. Geef alleen het hoogste aantal door van 

een soort die u tegelijk hebt gezien. Dus: ziet u in uw tel-halfuur 3 koolmezen tegelijk en even later 5 

koolmezen? Dan geeft u door: 5 koolmezen. 
 

✓ Uw telling geeft u op door via de web-app mijntuinvogeltelling.nl. Vul uw telling uiterlijk maandag-ochtend 

29 januari in vóór 12 uur. De kenmerken van de 25 meest voorkomende tuinvogels zijn te vinden op:  

https://www.vogelbescherming.nl/tuinvogeltelling/tuinvogels 

https://www.vogelbescherming.nl/tuinvogeltelling/hoe-werkt-het
https://www.vogelbescherming.nl/tuinvogeltelling/hoe-werkt-het
https://www.mijntuinvogeltelling.nl/telling

